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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Protokoll 1/2021 

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 16 februari 2021 kl. 17.00 – 17.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Torsdagen den 25 februari 2021, §§ 1-6, 8-15, 17-18, 23-

25 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 16 februari 2021, §§ 7, 16, 19-22 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-11, 13-25 
Amelie Langby (M) 
Jonas Nilsson (M) §§ 1-19, 23-25   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S) §§ 1-19, 23-25   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Rose-Marie Rooth (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Maja Boström (C) för Fritz Lennaárd (M) § 12 
Maja Boström (C) för Jonas Nilsson (M) §§ 20-22 
Heidi Lampinen (S) för Felix Antman Debels (S) 20-22 

 

 Ersättare:   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C) §§ 1-11, 13-19, 23-25   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S) §§ 1-19, 23-25   
Sinikka Suutari (S) 
Maria Mustonen (V) §§ 1-4, 6-21, 23-25   
Tapani Juntunen (SD)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Monika Gerdhem, 

Gustaf Landahl, Anders Kanelin, Daniel Persson, Emily Tjäder, Malin 

Täppefur, Juha Salonsaari, Michael Norman, Sara Högne, Erica Fiume, 

Marlene Keijsner samt borgarrådssekreteraren Cindy Falquet och 

personalföreträdaren Luis Lopez. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde Sara Högne, Michael Norman, Juha 

Salonsaari, Marlene Keijsner, Erica Fiume och Luis Lopez  

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Emilia 

Bjuggren (S) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 

justera dagens protokoll.  

 

Justering sker torsdagen den 25 februari 2021. 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 10/2020 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 16 december 2020 anmäls. 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 5 februari och den 16 februari 2020 anmäls. 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

redovisningen av delegationsbeslut fattade inom 

miljöförvaltningen från och med den 21 november 2020 till 

och med den 22 januari 2021. 

Handlingar i ärendet 
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Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2020-11-21 – 2021-01-22. 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Jäv 

Maria Mustonen (V) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 

närvarande vid handläggningen av detta ärende. 

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Protokoll nr 4/2020 från sammanträde med fastighetsnämndens och 

miljö- och hälsoskyddsnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor från den 7 december 2020 anmäls. 

 

 § 7 
Verksamhetsplan 2021 för Miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2020-17396 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna förslag 

till verksamhetsplan 2021 samt överlämna den till 

kommunstyrelsen, 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att hos 

kommunstyrelsen begära omslutningsförändring med 34,1 

mnkr för ökade kostnader och intäkter för tillsyn, 

miljöövervakning och externt finansierade projekt, 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ansöka om 

budgetjustering med 4,6 mnkr ur central medelsreserv 2 i 

kommunfullmäktiges budget för framtagande av lokala 

åtgärdsprogram i prioriterade vattenförekomster under 2021 
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enligt bilaga 5 till förvaltningens tjänsteutlåtande, 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att ansöka om 

budgetjustering med 0,5 mnkr ur central medelsreserv 2 i 

kommunfullmäktiges budget för genomförande av 

prioriteringsstöd för naturvårdsskötsel som gynnar biologisk 

mångfald enligt bilaga 6 till förvaltningens tjänsteutlåtande, 

 

5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till tillsynsplan för tillsyn enligt 

miljöbalken enligt bilaga 2 till förvaltningens tjänsteutlåtande, 

 

6 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till tillsynsbehovsutredning för 

miljöbalkstillsyn enligt bilaga 3 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande, 

 

7 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till kontrollplan för 

livsmedelskontrollen enligt bilaga 4 till förvaltningens 

tjänsteutlåtande, 

 

8 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till miljöövervakningsplan enligt bilaga 

7 till förvaltningens tjänsteutlåtande, 

 

9 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens internkontrollplan med väsentlighets- och 

riskanalys inklusive system för intern kontroll enligt bilaga 8 

till förvaltningens tjänsteutlåtande, 

 

10 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens förslag till kompetensförsörjningsplan enligt 

bilaga 9 till förvaltningens tjänsteutlåtande, 

 

11 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens plan för upphandling enligt bilaga 10 till 

förvaltningens tjänsteutlåtande, 

 

12 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förklara 

paragrafen omedelbart justerad. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 februari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  
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1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och vice 

ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S), föreslår (se beslutet). 

 

2) Deniz Butros m.fl. (V) föreslår att verksamhetsplanen 

revideras i enlighet med Vänsterpartiets budgetreservation för 

2021, samt att därutöver anföra följande: 

Vi befinner oss i ett klimatnödläge. Vänsterpartiet vill att 

Stockholms stad agerar därefter: utlyser klimatnödläge och tar 

fram en åtgärdsplan som säkerställer att Stockholm minskar 

sina utsläpp så att1,5-gradersmålet nås. Detta innebär att 

koldioxidutsläppen behöver halveras till 2030, vilket kräver 

en kraftig omställning i närtid. Stockholms stad ska investera 

minst en miljard i klimatomställning under mandatperioden. 

Vänsterpartiet vill även inrätta en vetenskaplig klimatpanel 

och en klimatforsknings- och utvecklingsfond på 100 

miljoner kronor.  

Stockholms stad ska kraftigt satsa på förnybar energi och 

energieffektivisering och bygga en storskalig 

biokolanläggning. Bromma flygplats ska läggas ner och ge 

plats till en ny, hållbar stadsdel. Trafiken i staden ska 

utvecklas så att stockholmarna väljer gång, cykel och 

kollektivtrafik i första hand. Staden ska även aktivt bygga 

ökade laddmöjligheter för elfordon. Vi välkomnar en ny 

laddplan, men det väsentliga är att staden även bygger ut 

laddinfrastrukturen genom sina nämnder och bolag. 

Trafikomställningen minskar inte bara klimatutsläppen, utan 

ger Stockholm även friskare luft, mindre buller och 

mikroplastspridning samt ökad tillgänglighet och 

framkomlighet. För att nå miljö- och klimatmålen inom 

trafikområdet måste biltrafiken minska.   

Handlingsplanen för biologisk mångfald ska implementeras 

och arbetet mot ljusföroreningar ska integreras i den. Stadens 

parker, skogar och naturreservat ska tillgängliggöras och 

rustas upp både för den biologiska mångfaldens och för 

stockholmarnas hälsas skull. Av samma anledningar ska 

stadsodling och koloniområden utvecklas. Vänsterpartiet vill 

skärpa stadens livsmedelsstrategi så att klimatsmart mat 

främjas och konsumtionen av kött och mejeriprodukter 

minskas. 

Bygg- och anläggningssektorn ska ställas om så att den drivs 

med förnybar energi. Logistik, teknisk infrastruktur och 

masshantering ska samordnas i stadsutvecklingsprojektet för 
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att arbeta resurseffektivt och klimatsmart. Den höga 

ambitionsnivån ska styra stadens alla upphandlingar.  

I Stockholm ska ren luft och rent vatten vara en självklarhet i 

hela staden. Stockholm har höga ambitioner att skapa en 

miljö- och klimatsmart stad. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

har en viktig del i Stockholms omställning till en fossilfri, 

giftfri och långsiktigt hållbar stad. Stockholmarnas hälsa ska 

gynnas genom ett långsiktigt arbete med att säkerställa en ren 

stadsmiljö och en sund inomhusmiljö. Som en 

expertförvaltning och tillsynsmyndighet ska 

miljöförvaltningen stödja stadens förvaltningar och bolag i 

omställningsarbetet. Det ska vara lätt för stockholmarna att 

leva hållbart och invånarnas ekologiska fotavtryck ska 

minska. Såväl inomhus som utomhus ska vi slippa gifter, 

buller och avgaser.  

Vänsterpartiet har förståelse för, men finner det mycket 

olyckligt att den riktade bostadstillsynen inte har kunnat 

genomföras på grund av coronapandemin. Detta arbete bör 

prioriteras och tillräckliga resurser säkras så fort pandemiläget 

tillåter det. Vi välkomnar att arbetet mot livsmedelsfusk 

kommer att fortsätta.  

Vänsterpartiet ser mycket positivt på arbetet för minskad 

plastanvändning. När det gäller arbetet mot mikroplaster ska 

handlingsplanen skärpas så att den omfattar den viktigaste 

källan, biltrafiken. Vi ser positivt på arbetet för fossilfria 

byggarbetsplatser och minskat byggavfall där cirkulärt 

byggande bör få särskilt uppmärksamhet. 

Vi är oroliga för majoritetens låga ambitionsnivå gällande 

Stockholmsjobb och feriejobb. Där ska miljö- och 

hälsoskyddsnämnden vara med och erbjuda flera 

arbetstillfällen både för stockholmsjobbare och för skolelever.  

3) Urban Emson (SD) föreslår att avslå kontorets förslag till 

beslut, samt att därutöver anföra följande: 

 

Ett förslag till verksamhetsplan och budget i linje med 

majoritetens budget i kommunfullmäktige har inkommit till 

miljö- och hälsoskyddsnämnden. Sverigedemokraterna har 

presenterat en egen budget i kommunfullmäktige där vi 

redovisar vår syn på hur verksamheten för Stockholms stad 

bör prioriteras och hänvisar därför till denna för en utförligare 

beskrivning. 

 
Beslutsgång 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2021-02-16 
 

 Sida 7 (44) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och vice ordförande 

Emilia Bjuggren m.fl. (S), 

 
Reservation 

Deniz Butros m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 

Urban Emson (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Verksamhetsplanen för år 2021 bygger på en blågrön budget 

som tyvärr saknar en sammanhållen strategi för att på djupet 

finansiera alla de klimat- och miljöåtgärder som står 

beskrivna i miljöprogrammet och klimathandlingsplanen. 

Tillskottet på ca 10 miljoner kronor till miljöförvaltningen är 

välkommet då tillsynsbehovet prognostiseras växa framöver 

och förvaltningen behöver ha möjlighet att säkra en stor och 

kompetent personalstyrka. De stora klimat- och 

miljöprojekten saknar dock en finansieringsplan som i fallet 

med de lokala åtgärdsprogrammen och en sammanhållen 

strategi för en klimatneutral byggsektor till 2040. Det är 

positivt att staden säger sig vilja öka ambitionerna för ett mer 

hållbart Stockholm men det behöver också följas upp med att 

hela staden prioriterar det arbetet. 

 

Utifrån den budget som kommunfullmäktige tyvärr har 

beslutat så vill vi göra följande inspel till miljöförvaltningens 

verksamhetsplan. 

 

Säkra finansiering för att åtgärda tillsynsskulden 

Vi oroas över den tillsynsskuld som förvaltningen nu står 

inför. Vi socialdemokrater var redan i höstas tydliga med att 

vakanta tjänster behövde tillsättas för att inte upparbeta en 

alltför stor tillsynsskuld. Istället går förvaltningen nu in med 

tillsynsskuld på 1 500 kontroller, motsvarande 7,5 miljoner 

kronor. För att utföra kontrollskulden från år 2020 behövs det 

enligt verksamhetsplanen ytterligare cirka åtta årsarbetare i 

extra personalresurser. Det är också möjligt att ytterligare 

tillsynskulder tillkommer på grund av fortsatta restriktioner 

under våren och sommaren 2021. Vi förutsätter att staden 

skjuter till de resurser som krävs så att tillsynsskulden kan 

arbetas av under året. 
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Öka resurserna till den riktade bostadstillsynen 

Vi socialdemokrater har fler gånger lyft vikten av den riktade 

bostadstillsynen i utsatta områden. Enligt förvaltningen har de 

konstaterat brister i samtliga flerbostadsbyggnader som de 

inspekterat sedan arbetet startade år 2016, främst gällande 

ventilation, fukt och mögel, skadedjur och låg temperatur. 

Trots det stora behovet av denna viktiga tillsyn av människors 

hemmiljö har dock arbetet ständigt prioriterats ner och 

resurserna inte räckt till. Under år 2020 har endast 4 

inspektioner genomförts, trots att årets mål var att inspektera 

20 fastigheter i Husby och Rinkeby. Vi välkomnar att 

förvaltningen tillsätter en utredningsgrupp för riktad tillsyn av 

fastighetsägare, så att arbetet kan utvecklas och människor i 

socioekonomiskt utsatta områden kan få en dräglig 

inomhusmiljö i sitt hem. Det är inte acceptabelt att de 

svagaste i samhället ständigt blir bortprioriterade. Denna 

verksamhet är nödvändig och staden måste säkra resurser för 

att kunna fortsätta arbetet. Vi socialdemokrater har därför i 

vår budgetmotion tillfört 12 miljoner kronor till arbetet mot 

slumvärdar. 

 

Stärk det proaktiva informationsarbetet och öka antalet 

sommarjobb 

Vi socialdemokrater anser att förvaltningen kontinuerligt 

måste analysera vilka verksamheter som skulle behöva 

proaktivt informationsarbete som komplement till det reaktiva 

tillsynsarbetet i syfte att mer effektivt uppnå förbättringar. 

Information, utbildning och samarbete förebygger 

återkommande brister som beror på okunskap av gällande 

regler och riktlinjer. Detta saknas i verksamhetsplanen. 

 

Vi noterar att förvaltningen anser att utvecklingen av 

pandemin kan ha påverkan på måluppfyllelsen av årsmålen 

för bland annat feriearbetande ungdomar och praktikplatser. 

Vi är fullt medvetna om svårigheterna men vill ändå påtala 

vikten att hela staden gör sitt för att erbjuda stadens ungdomar 

viktig arbetslivserfarenhet och kunskap om klimat- och 

miljöarbete i praktiken. Att redan i en verksamhetsplan flagga 

för att man inte avser uppnå de mål som kommunfullmäktige 

beslutat om är inte acceptabelt. Vi förstår att det krävs 

ansträngningar och nytänkande för att ta fram sommarjobb 

och praktikplatser under pandemin, men det är inte omöjligt. 

 

Ta fram en strategi för en klimatneutral byggsektor och 

förbättra kontrollen över miljögiftigt avfall 

Vi har tidigare krävt en strategi för klimatneutral bygg- och 

anläggningssektor till år 2040, som tydligare tar sig an både 
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avfallet och själva byggprocessens klimatpåverkan. Vi 

behöver se till hela livscykeln och skyndsamt identifiera 

betydande utsläppsminskningar som kan ske i närtid. Vi 

menar inte att de projekt som majoriteten initierat är dåliga, så 

som att stödja byggande bolag i det fortsätta arbetet med LCA 

i byggprocessen och utreda kravnivå för byggmaterials 

klimatpåverkan samt stödja bolag och förvaltningar i 

implementering av stadens kommande handlingsplan för 

cirkulärt byggande. Vår poäng är dock att det är bättre, mer 

effektivt och mer framgångsrikt att ta ett helhetsgrepp om 

frågan istället för att arbeta med många splittrade småprojekt. 

Slutligen vill vi också påpeka att majoritetens fokus på att 

minska byggtakten varken ökar omställningstakten i 

byggsektorn eller leder till fler klimatsmarta bostäder. 

 

Den enskilt största volymen avfall som hanteras i kommunen 

är bygg- och anläggningsavfall, och då framförallt 

schaktmassor. Rivningsavfallet måste hanteras på ett korrekt 

sätt så att miljöfarligt avfall inte hamnar i naturen. Idag finns 

dock oseriösa aktörer som vinner upphandlingar eftersom de 

dumpar priserna genom att inte hantera och redovisa avfallet 

på rätt sätt. Den nu pågående branden i Kagghamra är ett av 

många exempel på detta. Nämnden måste förbättra sin 

kontroll över miljöfarligt avfall. Idag görs endast ett fåtal 

tillsynsbesök vid rivningar, cirka 10 per år, och hittills i år har 

staden inte stött på någon alarmerande brist i hanteringen. 

Samtidigt vet vi att det finns stora brister hos oseriösa aktörer. 

Tillsynsarbetet är viktigt och behöver utökas. 

 

Systematisera stadens arbete med solenergi och fortsätt 

energieffektiviseringarna 

Solen är en viktig förnybar energikälla. Tyvärr visar 

förvaltningens egna uppföljningar att den inte leder till 

minskade koldioxidutsläpp mer än på marginalen eftersom 

elen produceras på tider när det redan finns ett överskott av 

grön el och effekt i elnätet. Vi välkomnar därför att en 

handlingsplan ska tas fram för hur långsiktiga investeringar i 

solpaneler på stadens fastigheter skulle kunna användas för att 

minska stadens energikostnader och reducera stadens fossila 

avtryck. På detta sätt kan staden arbeta bättre med att 

investeringar i solenergi gör större skillnad för klimatet, 

istället för att endast bli symbolåtgärder. Parallellt med detta 

behöver staden öka takten med energieffektiviseringar och 

basera beräkningarna på använd energi istället för köpt energi 

för att främja teknikneutralitet och täcka hela byggandens 

energiprestanda (effektiv energitillförsel samt effektiv 

energianvändning och isolering). 

 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2021-02-16 
 

 Sida 10 (44) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

Minska plastavfallet och verka för en förändrad 

beskattning av avfallsförbränningen 

Det gläder oss att ett förslag till handlingsplan för minskad 

plastanvändning i syfte att minska mängden fossil plast som 

går till förbränning ska presenteras för nämnden sommaren 

2021. Vi har tidigare påtalat att utsorteringen av plast och 

andra fossila material i avfallet måste göras uppströms 

(tidigare i avfallsflödet, innan det kommer till 

förbränningsanläggningen). För att skapa incitament för 

samtliga kommuner i Stockholmsregionen att minska plasten 

i avfallet och på så sätt minska koldioxidutsläppen borde 

kommunerna regelbundet redovisa statistik för det avfall som 

levereras till förbränning. Stockholms stad bör därför verka 

för att samtliga kommuner i regionen redovisar hur många ton 

avfall som uppkommit i kommunen samt vilken mängd 

utsläpp som avfallet innebär. En kommunvis redovisning 

skulle tydliggöra grundorsaken till utsläppen och vem som 

har rådighet att påverka dem. Handlingsplanen bör så fast att 

Stockholms stad ska verka för att sådan statistik tas fram. 

 

I enlighet med januariavtalet har en ny skatt på förbränning av 

avfall införts. Skatten är dock olyckligt utformad och leder i 

praktiken till ökade incitament att bränna mer, istället för 

mindre, plast. Beroende på vad avfall innehåller får man ut 

olika mycket energi vid förbränning. Att bränna plast ger mer 

värme än förbränning av sorterat avfall. För att värma upp 

Stockholm behövs alltså färre ton avfall om den innehåller 

plast. Eftersom skatten är konstruerad så att den betalas på 

varje ton bränt avfall kommer fjärrvärmebolagen därför 

försöka minimera antalet förbrända ton, vilket görs genom att 

ha så mycket plast som möjligt i det avfall som bränns. 

Skattekonstruktion innebära alltså att ju mer plast som 

sorteras ut, desto högre skatt – incitamentet blir att 

materialåtervinna mindre, motsatsen till skattens syfte. 

Konsekvenserna blir ökade koldioxidutsläpp och minskad 

materialåtervinning. För att uppnå syftet med skatten – att öka 

utsorteringen för materialåtervinning – bör beskattning endast 

ske på förbränning av icke-sorterat avfall. På så sätt skapas 

incitament för ökad materialåtervinning och vi får positiva 

effekter för klimatet och miljön. I handlingsplanen bör det 

tydligt framgå att staden ska verka för en förändrad 

beskattning. 

 

Stärk naturvårdsskötseln och stadens arbete med 

klimatsmarta måltider 

Biologisk mångfald är en av de grundläggande 

förutsättningarna för att våra ekosystem ska kunna leverera 

funktioner och nyttor som vi människor behöver och 
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använder. Den biologiska mångfalden är idag en akut fråga. 

För den biologiska mångfalden gäller det nu att kunna gå från 

ord till handling. För att stadens handlingsplan för biologisk 

mångfald ska leda till förbättringar i verkligheten måste även 

de som ska utföra arbetet få de resurser som krävs. Vi 

välkomnar att förvaltningen kommer att tillsätta resurser för 

samordning av insatserna enligt handlingsplanen så att 

planens ambition om stärkt biologisk mångfald kan 

förverkligas, bland annat genom stärkt naturskötsel. Det är i 

första hand stadsdelsnämnderna som ansvarar för skötseln av 

naturmarken, inklusive naturreservaten. I och med ökade 

ambitioner kommer också behovet av driftmedel att öka. Men 

istället för ökade resurser till stadsdelarna har stora 

nedskärningar gjorts för att kunna sänka skatten. Det drabbar 

naturvårdsskötseln och den biologiska mångfalden. För att få 

till förbättringar i verkligheten måste även de som ska utföra 

det långsiktiga driftarbetet få de resurser som krävs. Vi 

socialdemokrater stärker därför naturvårdsskötseln med 

ytterligare 5 miljoner kronor i vår budgetmotion för år 2021. 

 

En stor del av stockholmarnas klimatpåverkan kommer från 

den mat vi äter. För att klara mål om minskade utsläpp från 

maten måste vi ta ansvar för hur vi gemensamt kan erbjuda 

klimatsmarta måltider i våra offentliga verksamheter. 

Majoritetens långsamma agerande innebär att en modell för 

att beräkna, följa upp och redovisa miljö- och klimatpåverkan 

från stadens måltider fortfarande inte finns på plats. Modellen 

behövs för att ställa samordnade krav i upphandlingar och ta 

fram relevanta mål och indikatorer. När modellen är klar 

behöver stadens strategier, riktlinjer och policys uppdateras 

med konkreta mål som följs upp via stadens ledningssystem 

ILS. Det är inte acceptabelt att upphandlingskrav gällande 

måltidstjänster i syfte att minska miljö- och klimatpåverkan 

inte redan finns på plats, två år efter att stadens koststrategi 

tagits fram. Även den kostsamordnande funktionen som nu 

ska inrättas borde finnas på plats vid det här laget. Vi 

konstaterar att det tyvärr är två förlorade år för klimatarbetet 

när det kommer till stadens kostarbete. 

 

Öka saneringstakten och finansiera åtgärder för att 

minska skadliga båtbottenfärger 

För att nå målen om ett giftfritt Stockholm behöver 

saneringstakten av historiskt förorenade områden öka. Idag 

saneras förorenade områden i Stockholm oftast i samband 

med exploatering. Men för att nå målet måste även områden 

som inte är föremål för exploatering saneras. När förslaget till 

nytt miljöprogram var ute på remiss lyfte både 

exploateringsnämnden och Socialdemokraterna att en 
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prioriteringslista borde upprättas över områden som staden 

behöver sanera och under programperioden påbörja sanering 

av minst ett av dessa områden som inte är en del av ett 

exploateringsprojekt. Vi beklagade då att den borgerliga 

majoriteten inte tog med detta i stadens miljöprogram, men 

det är bättre än inget att det istället kommer upp nu även om 

det endast är prioriteringslistan som ska tas fram. För att 

prioriteringslistan inte endast blir en önskelista som aldrig kan 

genomföras måste även en tidplan för sanering samt 

matchande finansiering tas fram. 

 

En stor del av stadens giftigaste områden består av 

båtuppläggningsplaster där folk ofta vistas, både barn och 

vuxna. Stadens arbete för att minska användningen av giftiga 

båtbottenfärger är alltså avgörande för vår miljö. Under förra 

mandatperioden inledes ett viktigt arbete med tillsyn av 

båtklubbar med inriktning på minskad användning av 

skadliga båtbottenfärger. Majoriteten har dock tagit bort 

finansieringen för detta arbete. Det är viktigt att arbetet 

fortsätter och att nämnden är pådrivande för att fasa ut 

skadliga båtbottenfärger, något som också måste ske på 

nationell nivå och i samverkan med branschen. Förvaltningen 

har sedan år 2016 drivit ett projekt där metallhalterna på 

båtskroven mättes, men projektet avvecklades tyvärr år 2020. 

Under projektet framkom att mätningarna utgjorde ett mycket 

bra stöd för båtklubbarna, både för att bibehålla engagemang 

hos sina medlemmar och för att kunna prioritera vilka 

båtskrov som behövde saneras först. Det är bra att 

förvaltningen ska arbeta med tillsyn, men det räcker inte. Det 

krävs också ett förebyggande arbete med båtklubbarna utifrån 

lärdomarna från projektet som vi beklagar avslutades. 

 

Förbättra vattenkvaliteten och främja fler badplatser i 

varje stadsdel 

Närheten till vatten gör vår stad unik. Med fler badplatser kan 

de som vill njuta av vattnet på ett tryggt och säkert sätt. Vi 

välkomnar därför att förvaltningen ska ta fram en 

handlingsplan för bad som kopplas till arbetet med förbättrad 

vattenkvalitet. Detta är något vi efterfrågat under lång tid och 

vi gläds nu åt att det tas viktiga steg i rätt riktigt. I vårt 

budgetförslag föreslår vi att det under året ska skapas minst 

13 nya badplatser, en i varje stadsdel. Dessutom måste det 

planeras för badplatser i nya utvecklingsområden. 
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 § 8 
Utvärderingsrapport – miljöförvaltningens arbete under 
pandemin 
Dnr 2021-1309 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens rapport som utvärdering av 

miljöförvaltningens arbete (t.o.m. 2020-12-16) under 

Covid 19-pandemin.  

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi välkomnar utvärderingsrapporten. Det är viktigt med en 

ordentlig utvärdering för att kunna dra lärdomar inför 

framtiden och ta tillvara på erfarenheter. Det gläder oss att 

läsa att hela organisationen, trots svåra omständigheter, på ett 

imponerande sätt har lyckats ställa om verksamheten för att 

kunna utföra sina uppdrag. När det nu är tydligt att den 

pågående pandemin blir långvarig är det viktigt att anpassa 

verksamheten efter ett långt och utdraget förlopp. 

 

Redan i tertialrapport 2 beskrev miljöförvaltningen hur de 

anpassat och planerat om verksamheten för att möta de 

förändrade förutsättningarna. Genom att kontrollera att 

Folkhälsomyndighetens trängselföreskrifter följs har 

miljöförvaltningen bidragit till att minska smittspridningen. 

Det är fortsatt ett viktigt och prioriterat arbete som kommer 

att behöva fortsätta under överskådlig tid framöver. 

Förvaltningen planerade också om den tillsyn som inte kunnat 

genomföras på ett smittsäkert sätt. Tillsammans ledde detta 

till både ökade kostnader, främst som en effekt av 
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trängseltillsynen, och minskade intäkter, främst som effekt av 

att den ordinarie tillsynen minskade. 

 

I utvärderingsrapporten bekräftas och vidareutvecklas bilden 

från tertialrapport 2. Tillsynsavdelningarna har av olika inte 

kunnat upprätthålla all ordinarie verksamhet, till exempel har 

vissa kontroller och inspektioner senarelagts, trängseltillsynen 

prioriterats före annan tillsynsverksamhet och viss tillsyn inte 

kunnat genomföras på grund av smittorisk. Samtidigt 

avvaktade förvaltningen med att tillsätta vakanta tjänster. 

Konsekvensen blev att förvaltningen inte kunde arbeta fullt ut 

inom vissa tillsynsområden, till exempel riktad bostadstillsyn 

i socialt utsatta områden. 

 

Vi var redan i höstas tydliga med att det var viktigt att säkra 

att den tillsyn som skjutits upp kunde genomföras vid ett 

senare tillfälle och att vakanta tjänster kunde tillsättas. Att 

bibehålla storleken på personalstyrkan är avgörande för att 

både ta hand om den tillsynsskuld som nu finns – inte minst 

inom livsmedelskontrollen och den riktade bostadstillsynen i 

socialt utsatta områden – och fortsätta prioritera 

omställningsarbetet. 

 

Vi är fortsatt oroade över den återstående och stora 

utmaningen att kunna upprätthålla verksamheten på sikt. 

Precis som förvaltningen skriver i utvärderingsrapporten 

kommer trängselarbetet med all sannolikhet att vara fortsatt 

prioriterat, men den ordinarie tillsynen måste också bedrivas. 

Under år 2021 måste förvaltningen därför upp i volym.  

 

Slutligen noterar vi att avsnittet om samarbetet mellan 

förvaltningen och politiken endast avser samarbetet med 

roteln. Flera gånger nämns ”de politiska företrädarna” fastän 

det egentligen är roteln som åsyftas. Stadens praxis vid 

revision är att ha dialog med nämndens presidium. Så borde 

göras även i utvärderingen av pandemihanteringen.  

 

 

 § 9 
Remiss av skrivelse om trygghet och trivsel i Hornsberg 
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2020/1454 
Dnr 2020-16802 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

kommunstyrelsens remiss. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson m.fl. (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna ställer sig positiva till förvaltningens 

tjänsteutlåtande och förslag till beslut, och vi ser positivt på 

att berika livet i vår vackra huvudstad med möjligheter till 

rekreation och bad. 

 

Givetvis är trygghet och säkerhet nyckelfrågor och absoluta 

grundförutsättningar för att göra staden och stadens 

möjligheter tillgängliga för invånarna, både vad gäller 

badvattnets kvalitet och säkerheten för de badande. Vi ser 

kontroll och tillsyn som mycket viktigt, precis som vad gäller 

andra delar av vårt gemensamma liv i staden. 

 

Det nuvarande badförbudet iakttas av skötsamma medborgare 

med mindre skötsamma personer gör som de vill, ofta utan 

påföljd. Därför är hävandet av badförbudet något av en 

demokratisering där som möjliggör för alla medborgare att 

njuta av stadens möjligheter. Sverigedemokraterna hoppas att 

ett ökande badande medför ett ökat fokus på kontroll och 

tillsyn av vattenskoter-åkandet som är både störande och 

farligt för de som badar. 

 

 § 10 
Förslag till en samlad djurhälsoreglering 
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2020/1663 
Dnr 2020-18284 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 
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1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna detta 

tjänsteutlåtande som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Denis Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Förvaltningens svar och djurskyddslagstiftning ger vid 

handen att största delen av tillsyn ligger på Jordbruksverket 

och Länsstyrelsen. 

I avseende objektburen smitta citat: 

” För miljöförvaltningens del hanteras djurhälsofrågorna 

främst vidobjektburen smitta. Enligt 9 kap. 15 § miljöbalken 

ska kommunen vid misstanke om att ett sällskapsdjur som 

innehas av privatperson bär på en allvarlig smittsam sjukdom 

som kan överföras till människor omedelbart vidta de åtgärder 

som behövs för att spåra smittan och undanröja risken för 

smittspridning. Med sällskapsdjur avses i första hand djur 

som hålls i människans bostad. Med allvarlig smittsam 

sjukdom menas enligt förarbetena exempelvis vissa av de 

smittsamma sjukdomar som i smittskyddslagen betecknas 

som allmänfarliga sjukdomar.”  

Här anser Vänsterpartiet att det finns en möjlighet att ta ett 

större informationsansvar och upplysningsansvar till 

medborgare i allmänhet. Till exempel en årlig kampanj som 

sammanfaller med semestertider om hur viktigt det är att inte 

handla djur av okända och otydliga försäljare av djur. Det är 

en viktig upplysning att förstå att du som individ kan göra 

större skillnad genom att avstå från ett valpköp och istället ge 

polisen tips om att hälsofarlig och kriminell verksamhet döljer 

sig bakom det till synes trevliga husdjuret. Vuxna, barn, 

familjer och ensamboende dras till utbudet av fyr- och 

tvåbenta potentiella hushållsmedlemmar, inte minst har det 

behovet fått uppsving i pandemitider. Att skydda och hjälpa 
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kan innebära att invänta ett bättre tillfälle och en seriös 

uppfödare. På så vis kan vi sätta fokus på djurskydd och ta 

vårt ansvar på ett upplysande och humant sätt. 

 

 § 11 
Skrivelse om oseriösa fastighetsvärdar 
Svar på skrivelse från Deniz Butros m.fl. (V) 
Dnr 2020-18390 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens svar på skrivelsen 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Den riktade bostadstillsynen i socioekonomiskt utsatta 

områden är en viktig del av miljöförvaltningens arbete. Med 

den uppsökande tillsynen får vi ett tillsynsarbete i hela staden 

och inte bara där resursstarka invånare överklagar. 

Förvaltningen skrev i Tillsynsrapport 2019 – tillsyn av 

inomhusmiljön i bostäder (juni 2020) att ”resultaten av arbetet 

med riktad bostadstillsyn under 2016-2019 visar att 

tillsynsinsatserna gör skillnad och skapar hälsonytta för 

boende i bostäder belägna i fastigheter med större problem”. 

Anmärkningarna berör främst ventilation och fukt. I 

föreliggande tjänsteutlåtande skriver förvaltningen att de 

kunnat konstatera brister i samtliga flerbostadsbyggnader som 

har inspekterats inom den riktade bostadstillsynen sedan den 

startades år 2016 samtidigt som klagomålen är få från boende 

i dessa områden. 
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Enligt förvaltningen har endast 4 inspektioner genomförts 

under år 2020, trots att årets mål var att inspektera 20 

fastigheter i Husby och Rinkeby. Vi har förståelse för att 

pandemin inneburit stora omprioriteringar på förvaltningen, 

men menar att det inte får gå ut över de svagaste i samhället. 

Denna verksamhet är nödvändig och staden måste säkra 

resurser för att kunna fortsätta arbetet. Vi socialdemokrater 

har därför i vår budgetmotion tillfört 12 miljoner kronor till 

arbetet mot slumvärdar. 

 

För att bostadsmiljön ska upplevas som trivsam krävs utöver 

en god inomhusmiljö att även den sociala miljön är god och 

att medborgarna kan känna trygghet i sitt bostadsområde. I 

tillsynsrapporten från juni 2020 kan vi läsa att förvaltningen 

arbetar för att utveckla samarbetet med andra förvaltningar, 

exempelvis stadsbyggnadskontoret, för att effektivt nå önskat 

resultat. Förvaltningen lyfter också fram att samarbete och 

erfarenhetsutbyte med aktörer som fastighetsägarnas 

organisationer, Hyresgästföreningen, polis, brandförsvar, 

tillståndsenheten och socialtjänst m.fl. skulle också kunna 

medföra att tillsynen blir mer effektiv och möjliggör att 

myndigheterna kan lösa mer komplexa problem. Att 

samordna den riktade bostadstillsynen med annan typ av 

tillsyn som till exempel tillsyn av olovliga boenden, 

tobakstillsyn, livsmedelsverksamheter och verkstäder inom 

socioekonomiskt svaga områden skulle innebära en möjlighet 

för staden att på ett mer övergripande sätt nå miljömålet om 

en god bebyggd miljö. Vi menar att förvaltningen måste få de 

resurser som krävs för att utveckla arbetet i den riktning de 

efterfrågar. 

 

Denis Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Med anledning av den pågående pandemin effekter på 

tillsynsärenden förstår Vänsterpartiet situationen i stort, men 

vill ändå understryka följande: 

Det är inte bara i utsatta områden som kampen mot oseriösa 

fastighethetsvärdar ska drivas. Under epitetet oseriös ryms 

värdar som utför otillåtna och icke tillståndsgivna om- och 

tillbyggnader som riskerar tillräckligt brandskydd, skapar 

lyhörda bostäder och ventilationsproblem. Oseriösa 

fastighetsvärdar är en belastning för samhället och 

Stockholms stad och bidrar till belastning av viktiga 

samhällsfunktioner på förvaltning, polis och social omsorg för 

de som utsätts i ett bostadsområde eller enskild fastighet. Det 

är av yttersta vikt att förvaltningen och uppdraget ges 

nödvändiga resurser för att kunna bygga en strukturerad 

tillsyn utan att behöva skapa projekt kring en så löpande 
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viktig fråga. Det utesluter inte möjligheten att skapa projekt 

kring frågor, men eftersom ingen har någon glädje av 

undermåligt bostadsbyggande, borde frågan vara 

okontroversiell vad gäller resurstilldelning. 

I utsatta områden har utförsäljningar skapat nya situationer 

där både fysisk och social hälsa försämrats. Därför anser 

Vänsterpartiet att nämndövergripande arbetsformer och 

arbetssätt  krävs och att förvaltningen behöver ges rådrum och 

verktyg för att skapa effektivt samarbete med stadsdelarna 

med flera nämnder.  

Svaren från förvaltningen ger vid handen att det inte saknas 

ambitioner, men att det behöver sättas fokus och resurser att 

ta i anspråk för kommande år. 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna ser också problemen med oseriösa 

fastighetsvärdar som utnyttjar rådande bostadssituation och 

lagar till egen fördel på bekostnad av samhället och utsatta 

individer. Vi anser dock att grundproblemet är det enorma 

trycket på bostadsmarknaden i Stockholm, vilket är en följd 

av den oansvariga och kortsiktiga politik som länge drivits av 

de styrande partierna. Ett allvarligt grundproblem kan inte 

trollas bort med ytterligare resurskrävande och komplicerade 

regler och förordningar, utan måste adressera roten. En 

marknadsekonomi bygger till viss del på att ”möjligheter” kan 

utnyttjas av individer och företag – det är samhällets ansvar 

att tillse att inga grundproblem blir så stora att entreprenörer 

kan löpa amok. 

 

Riktad tillsyn låter som en god ide men som många andra 

idéer där samhället tar stort ansvar för individen är det 

problematiskt. Inspektion och säkrande av efterlevnad vore 

enormt resurskrävande – och vi noterar att inga försök att 

kvantifiera totalkostnaderna nämnds, men de torde vara 

enorma. Hela iden med riktad tillsyn avser att kompensera för 

bristande benägenhet att rapportera problem i de så kallade 

socioekonomiskt utsatta områdena. En bättre lösning på 

grundproblemet i det här fallet torde vara att öka 

benägenheten att rapportera problem från invånarna så att 

myndigheternas resurser kan sättas in effektivt där de behövs. 

De boende i området – som är bäst lämpade för detta – kan 

peka på var insatser behövs. Den låga rapporteringen av 

problem följer givetvis av det nämnda grundproblemet – den 

dåligt hanterade integrationspolitiken och det stora inflödet av 

människor till dessa områden. 
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Sverigedemokraterna ser positivt på att dessa problem 

adresseras men anser inte att lösningen är att myndigheterna 

tar ytterligare ansvar för saker som måste ligga på invånarna i 

områdena. Istället borde man arbeta för att öka 

rapporteringsbenägenheten. Om man inte är villig att minska 

grundproblemen såsom segregation, och utanförskap, så bör 

staden fokusera på resurser möjliggörande hantering av den 

redan ökande inströmningen av klagomål och 

problemrapporter. Innan inkommande klagomål kan hanteras 

och aktiviteter för att öka inrapporteringen har genomförts 

anser Sverigedemokraterna inte att myndigheterna skall påta 

sig ett resurskrävande ökat ansvar för ökad riktad tillsyn. 

Sverigedemokraterna är också eniga med förväntningens åsikt 

att det inte åligger myndigheterna att kontrollera hyresnivåer. 

 

 § 12 
Skrivelse om sopsituationen i Skarpnäck 
Svar på skrivelse från Deniz Butros m.fl. (V) 
Dnr 2020-18391 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens svar på skrivelsen 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Jäv 

Fritz Lennaárd (M) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 

närvarande vid handläggningen av detta ärende. 

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

 

 § 13 
Fuskprojekt Årsta partihallar 
Dnr 2021-1434 
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Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

anmälan av projektrapporten 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 22 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna har länge pekat på problemen och 

bristen på kraftfulla åtgärder för att komma tillrätta med Årsta 

Partihallar. 

 

Områdets grundförutsättningar och struktur gör det väldigt 

svårt att kontrollera, och i det närmaste omöjligt att ålägga rätt 

person med ansvars för att upptäckt fusk. Detta bekräftas av 

de chockerande höga siffrorna på allvarliga avvikelser, 

sanktioner och vitesförelägganden vid gjorda kontroller. 70 % 

av kontrollerade verksamheter visade avvikelser, och 

dokumentation som skickats in till förvaltningen var 

förfalskad. Detta tyder på en stor brist på respekt för 

myndigheterna och en vana att inte bli lagförd för avvikelser 

och brott. 

 

Förvaltningen noterar, och SD håller med om, att ett annat 

slags arbetssätt krävs för att komma tillrätta med detta 

livsmedelsfusk. En löpande och mer omfattande 

kontrollverksamhet krävs givetvis som en del av detta nya 

arbetssätt. Om området härbärgerar aktörer där en majoritet 

ertappas med avvikelser måste tanken föresväva att dessa 

aktörer kanske verkar i området just därför att det ÄR så svårt 

för myndigheterna att kontrollera verksamheter där. 

 

 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2021-02-16 
 

 Sida 22 (44) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

 § 14 
Motion om utbyggnad av laddplatser av Maria Mustonen 
(V) 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2020/1083 

Dnr 2020-14200 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 februari 2021 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och Urban 

Emson (SD) föreslår (se beslutet). 

 

2) Deniz Butros m.fl. (V) och vice ordföranden Emilia Bjuggren 

m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar att tillstyrka motion, 

samt att därutöver anföra följande: 

 

Vi ser att det är ett kommunalt ansvar att säkra tillgången till 

laddinfrastruktur i stadens alla delar. Vi välkomnar det 

kommande arbetet med handlingsplan för utbyggd 

laddinfrastruktur, men befarar att den kommer att bli 

verkningslös om politiken inte ger ett tydligt uppdrag åt 

Stockholm Parkering att i samverkan med trafikkontoret 

bygga ut laddplatser även på trafikkontorets mark. Den 

marknadsstyrda modellen som staden har tillämpat har lett till 

en ojämlik tillgång till laddplatser mellan innerstaden och 

ytterstaden. Utan att ändra den modellen kommer denna 

ojämlikhet snarare växa än minska.   

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C) och Urban Emson 

(SD). 

 
Reservation 
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Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag 

 

Deniz Butros m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 

 

 § 15 
Deltagande i EU-projektet ASAP 
Dnr 2020-15914 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna att 

miljöförvaltningen medverkar i projektet ASAP om projektet 

beviljas av Energimyndigheten. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att uppdra åt 

förvaltningschefen att underteckna EU-kontraktet samt 

eventuellt konsortialavtal med övriga deltagare i projektet. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson m.fl. (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna ställer sig mycket positiva till projektets 

ambitioner att minska buller- och luftföroreningar, minska 

trängsel, öka säkerheten och tillgången till offentliga rum för 

stockholmarna. Vi är också positiva till att stadens gator och 

platser används för godsdistribution på ett effektivare sätt. 

Dynamiska lastplatser har stor potential i detta, och borde 

även ha potential för att öka antalet tillgängliga 

parkeringsplatser i staden vissa tider av dygnet, ett 

problemområde för många idag. 
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Kartläggning av logistiknoder och godstrafikens flöden kan 

resultera i användbar information, men för att säkra att denna 

information faktiskt leder till någonting efterlyser 

Sverigedemokraterna förtydligande i hur näringslivet och 

privata aktörer kan göras delaktiga i att ambitionerna blir 

verklighet. Det är för oss oklart hur den framtagna 

informationen praktiskt skall användas, och av vem. Det 

nämns i förvaltningens förslag att projektet kommer att 

generera resultat och kunskap som efterfrågas, men det är 

oklart vem som efterfrågar och hur resultaten skall användas 

praktiskt. 

 

 § 16 
Skrivelse om fjärrvärmeanslutningar vid nyproduktion av 
Karin Wanngård m.fl. (S) 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2020/1461 

Dnr 2020-17063 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förklara 

paragrafen omedelbart justerad.  

  
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Vi förvånas över att miljöförvaltningen har bytt åsikt i frågan 

om hur en byggnads energianvändning ska beräknas. I 

tjänsteutlåtandet skriver förvaltningen att den senaste 
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förändringen av Boverket byggregler med nya 

viktningsfaktorer för fjärrvärme och el innebär att 

energikraven blivit tämligen teknikneutrala. 

 

I sitt svar på remissen Förslag till ändring av Boverkets 

byggregler, när förändringen ovan föreslogs, skrev dock 

miljöförvaltningen: 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har vid tidigare remisser och 

i linje med Energikommissionens bedömning, förespråkat en 

systemgräns som är baserad på använd energi (nettoenergi) 

framför levererad (köpt) energi. Flera remissinstanser har 

tillstyrkt Energikommissionens bedömning, till dessa hör 

bland andra Energimyndigheten, Länsstyrelsen i Hallands län, 

Karlshamns kommun, Sveriges Kommuner och Landsting, 

Energiföretagen Sverige, Världsnaturfonden, Eon Sverige AB 

och Sveriges Allmännyttiga Bostadsbolag AB (SABO).  

 

En systemgräns som baseras på använd energi utgår från 

byggnadens totala energibehov oavsett tillförselform av 

energin (fjärrvärme, värmepump, solel på byggnaden etc.) 

och säkerställer en energieffektiv klimatskärm på byggnaden, 

d.v.s. säkerställer en teknikneutral uppvärmning. (Miljö- och 

hälsoskyddsnämnden 2019-09-24 p. 15.) 

 

I remissvaret från år 2019 skriver alltså miljöförvaltningen att 

använd energi (nettoenergi) var att föredra framför köpt 

energi med viktningsfaktorer. 

 

Ett annat argument som förs fram av förvaltningen i aktuellt 

tjänsteutlåtande är att andra beräkningsmetoder än Boverkets 

kan medföra ökade kostnader för byggherrar. Därför bör 

staden fortsätta ha energikraven formulerade som köpt energi 

med viktningsfaktorer. Förvaltningen skriver också att det i 

Norra Djurgårdsstaden pågår försök med beräkningar 

baserade på nettoenergi. När vi ställt frågan till projektet 

Norra Djurgårdsstaden har vi dock fått svaret att det absolut 

är möjligt att ställa krav i nettoenergi i hela staden samt att det 

kräver resurser både att mäta köpt energi och att mäta använd 

energi, oavsett metod måste staden göra uppföljningar 

(exempelvis genom stickprov). 

 

Vi menar att staden borde följa sin egen, SKR:s, Sveriges 

Allmännyttas, Energikommissionens och många andras 

övertygelse och börja mäta använd energi istället för att mäta 

köpt energi. 
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Det är dags att sluta komma med bortförklaringar och istället 

agera för klimatet och bygga energieffektiva byggnader. Den 

grönblå majoritetens politik leder till nya byggnader med 

sämre prestanda och större klimatpåverkan. 

 

Vi håller med miljöförvaltningen i deras uttalande från 

september 2019: ”Förvaltningen anser att använd energi 

(nettoenergi) är att föredra framför tillförd energi för att 

säkerställa en energieffektiv klimatskärm och 

teknikneutralitet för uppvärmningssystem”. 

 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sverigedemokraterna delar förvaltningens synpunkter och 

förslag. De föreslagna kraven på mål för energi-inköp låter 

bra men ett sådant beslut kräver en omfattande analys och 

beaktande av många olika faktorer. Därför ter sig det något 

oseriöst att kräva en sådan stor förändring ska ske "utan 

dröjsmål" och "omedelbart" - sådan retorik framstår mer som 

politiskt poserande än som ett genomtänkt förslag.  

 

 

 § 17 
Motion av Peter Wallmark (SD) om att utreda nya 
riktlinjer för klimatinvesteringar 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2020/1258 

Dnr 2020-16028 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), vice 

ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V), föreslår (se beslutet). 

 

2) Urban Emson (SD) föreslår att nämnden beslutar att tillstyrka 

motion, samt att därutöver anföra följande: 
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Stockholm stad gör många investeringar där klimatnyttan är 

en stor del till motiveringen av investeringen. Det kan även 

handla om andra frågor än rena investeringar, såsom 

intvingande av mer vegetarisk kost i skolor, förskolor och 

äldreboenden. Därför är det av stor vikt att staden arbetar med 

sofistikerade metoder med hög grad av transparens för att 

synliggöra den faktiska klimatnyttan, och det är detta som 

Sverigedemokraternas motion syftar till. 

 

Frågan om klimatnytta är komplicerad. Olika alternativ 

behöver vägas, inte bara emot rörlig klimatnytta (exempelvis 

genom en energibesparing). Även fastta utsläpp som orsakas 

behöver vägas in. De nyckeltal som förvaltningen utgår från, 

menar vi, är för  dåliga för att den faktiska klimatpåverkan av 

åtgärden på ett rättvist sätt ska förmedlas. Även om 

schablonvärden nyttjas, så måste hänsyn tas till 

klimatpåverkan i de olika stadierna. 

 

Om vi utgår ifrån att det är bråttom för världen att minska 

sina klimatutsläpp så innebär det att det är värre att definitivt 

släppa ut 1 CO2 ekvivalent idag än att eventuellt släppa ut 1 

CO2 ekvivalent i framtiden. Denna analogi med LCC-

kalkyler verkar förvaltningen ha missförstått i sitt svar. 

 

Exemplet nedan illustrerar problematiken. Skärholmens 

stadsdelsförvaltning har sökt klimatinvesteringsmedel för att 

byta elljusen i Bredängsspåret. Syftet är alltså en 

klimatinvestering. Energibesparingen har beräknats till 

12MWh/år, och 600 kg CO2ekv/år. Besparingen är alltså 

beräknad på ca 50g CO2ekv/kWh, vilket ungefär motsvarar 

nordisk elmix schablonvärde. Ingenstans framgår hur stor den 

negativa klimatpåverkan är i A1-A5. Inte heller går detta att 

läsa sig till i de underlag som staden har framtagna av WSP. 

Hela besparingen över tid viktas lika, dvs en prognostiserad 

framtida besparing om 15 år viktas lika högt som om 1 år. 

 

Total investeringskostnad är 1 306 250 kr. Total besparing 

CO2ekv är 9 000 kg (notera att förvaltningen räknat total 

besparing fel. 600*15=9000 och inte 15 000 som resultatet 

säger). Detta innebär att klimatinvesteringen kostat ca 145 

kr/kgCO2ekv, dvs inte en effektiv åtgärd. Även medräknat 

kostnadsbesparing för elektricitet blir åtgärden ineffektiv.  
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Med en korrekt beräkning av klimatpopåverkan enligt LCA-

standard hade med stor sannolikhet resultatet blivit betydligt 

sämre. Givetvis finns det även andra synergieffekter som inte 

är medräknade, men det är inte dessa som använts som 

argument för investeringen. Pengarna som använts hade 

kunnat gå till mer effektiva klimatåtgärder eller lagts på andra 

områden. 

 

Ovan är bara ett av en enorm mängd investeringar som görs i 

stadens verksamhet med klimatet som skäl. Beräkningar och 

presentationer av miljönytta som på ytan målar en vacker 

bild, men som vid närmare granskning i värsta fall visar att 

åtgärden är kontraporodukt, blir tyvärr en form av 

gröntvättning som ingen vinner på. Genom att arbeta med mer 

sofistikerade metoder för att utreda klimatnyttan i olika val 

minskar risken för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som stöds 

av ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Gunnar Caperius (C), vice ordföranden 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. (V). 

 
Reservation 

Urban Emson (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag 

 

 § 18 
Deltagande i projektet Implementering av målstyrd 
energiförvaltning 
Dnr 2021-1126 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens deltagande i projektet 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar uppdra åt 

förvaltningschefen att underteckna avtal med 

Energimyndigheten för projektet samt eventuellt 

konsortialavtal med övriga deltagare i projektet. 

 
Handlingar i ärendet 
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Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Enligt Stockholms stads klimathandlingsplan bedöms stadens 

rådgivning till privata fastighetsägare ge marginell effekt. Vi 

menar att det inte är rimligt att nöja sig med detta. Istället 

måste staden ta ett kraftigt omtag och förstärka arbetet. 

 

I motsats till skrivningen i klimathandlingsplanen visar 

förvaltningens slutredovisning av projektet målstyrd 

energiförvaltning att det går att uppnå stor 

energieffektivisering hos bostadsrättsföreningar och mindre 

fastighetsägare genom bättre stöd för driftoptimering. I 

projektet kunde en klar minskning i energianvändning påvisas 

efter bara några månaders driftoptimeringsarbete. En av 

bostadsrättsföreningarna minskade sin energianvändning med 

ca 13 procent, vilket motsvarar en kostnadsbesparing på ca 

400 000 kronor under ett år. I projektets utvärdering betonade 

deltagarna att behovet av stöd från oberoende experter 

kvarstår. 

 

Vi håller alltså med miljöförvaltningen om att det finns ett 

stort behov hos bostadsrättsföreningar och mindre 

fastighetsägare av att få stöd med att genomföra 

energieffektiviseringsåtgärder. 50 procent av 

flerbostadshusbeståndet i Stockholm består av 

bostadsrättsföreningar, vilket innebär att det finns en stor 

energieffektiviseringspotential genom energioptimering av 

byggnaderna. 

 

Det finns med andra ord en stor potential i att nå ut ännu mer 

till ännu fler och därmed få större påverkan. Vi välkomnar 

därför att det blir en fortsättning på projektet. Det behöver 

dock kompletteras med ett aktivt och uppsökande arbete med 

praktisk vägledning och rådgivning gentemot främst 

bostadsrättsföreningar vad gäller energieffektivisering. Vi 
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socialdemokrater skjuter därför till medel för just detta i vår 

budgetmotion.  

 

 § 19 
Dispens från förbudet att dumpa snö 
Remiss från länsstyrelsen, dnr 67557-2020 
Dnr 2020-18251 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

ansökan,  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att föreslå följande 

villkor 

• Dumpning får endast ske vid stora snöfall, när behov uppstår 

för att klara säkerhet och framkomlighet för samhällsnyttiga 

funktioner.  

• Dumpning ska ske från i ansökan angivna platser.  

• Snömassorna ska ha lokalt ursprung, d.v.s. från stadens egen 

vinterväghållning. Staden kan dock, på förfrågan, ta emot snö 

från t.ex. Kungliga slottet, vissa ytor som förvaltas av Statens 

fastighetsverk och Trafikförvaltningen och vissa andra 

samhällsviktiga aktörer. 

• Om dumpningen av snö medför störningar för fartygstrafiken 

ska dumpningen omedelbart avbrytas och lämpliga 

skyddsåtgärder vidtas, 

• Tippningstillfällena ska dokumenteras med datum, volym och 

från vilket område snön kommer. Dokumentationen ska 

sammanställas och sparas under 5 år.  

• Kontroll av miljöpåverkan ska ske enligt ett kontrollprogram 

som tas fram i samråd med tillsynsmyndigheten.  

• Det ska finnas dokumenterade rutiner för hur dumpningen ska 

ske. Av dessa rutiner ska det framgå  

- hur det säkerställs att snö endast dumpas vid behov i 

förhållande till möjlighet för naturlig avsmältning, 

- att tillsynsmyndigheten ska informeras när 

dumpningsperioder startas och avslutas, 

- hur alternativa metoder för att hantera snön utvärderas och 

testas, 

- hur nedskräpning av recipienten förhindras, 

- hur skräp som hamnar på botten och ytan av recipienten ska 

tas omhand 
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- hur entreprenörerna informeras om de villkor som gäller 

enligt dispensen. 

• En utredning av alternativ till dumpning av snö samt hur 

befintlig metodik kan utvecklas för att minimera 

miljöpåverkan ska ske innan en eventuellt förnyad 

dispensansökan. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förklara 

paragrafen omedelbart justerad. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Dumpningen av snö i Mälaren och Saltsjön innebär en 

belastning på våra vatten. Denna belastning måste minska för 

att nå miljökvalitetsnormerna för ytvatten och för att minska 

spridningen av mikroplast. Tippningen medför utsläpp av 

både metaller och organiska föreningar till Mälaren och 

Saltsjön. 

 

Det är viktigt att staden fortsätter arbetet med att hitta en 

långsiktig lösning så att snö inte behöver dumpas i Mälaren 

och Saltsjön. Staden har länge haft som målsättning att hitta 

lösningar som innebär att snö inte dumpas alternativt att snön 

renas innan dumpning. Vi menar att det är problematiskt att 

staden trots många års målsättning inte kommit fram till en 

hållbar lösning och arbetet måste intensifieras ytterligare. 

 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Vänsterpartiet finner det mycket olyckligt att ingen bättre 

lösning än att dumpa snö till Mälaren och Saltsjön har hittats. 

Den nuvarande situationen förorsakar även muddringsbehov 

vid Stockholms Hamnars kajer och vidare dumpning av 
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muddermassorna i havet. Detta skulle kunna undvikas om 

man kunde hantera snön på land. Då skulle det även bli 

möjligt att rena smältvattnet från föroreningar, skräp och 

mikroplaster och på det sättet hindra spridning av dessa till 

stadsmiljön och havet. 

Vi är medvetna om att det är svårt att hitta lämpliga ytor för 

snöhantering. Därför behövs en intensifierad 

förvaltningsövergripande samverkan och även nytänkande för 

att hitta ytor för snöhantering. De kan med fördel vara 

tillfälliga så att de används för snöhantering endast den 

relativt korta tiden av året då behovet för detta finns.  

 

 § 20 
Dispens från förbud mot dumpning av snö 
Remiss från länsstyrelsen, dnr 535-74189-2020 

Dnr 2020-18479 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

ansökan under förutsättning att: 

 

• Endast nyfallen snö, max två dagar gammal, från angivna 

hamnområde får tippas på i ansökan angivna platser. 

• Snö från de ytor och vid de tillfällen då föroreningshalten kan 

förväntas vara som högst ska lagras på land.  

• Tillfällig lagring av snö som ska dumpas ska ske på platser där 

snön inte förorenas ytterligare.  

• Synligt skräp på marken ska avlägsnas innan snöröjning och 

dumpning sker.  

• Om oljespill eller liknande sker ska omedelbara 

saneringsåtgärder utföras.  

• Miljöpåverkan från dumpningen ska undersökas och redovisas i 

förhållande till aktuella miljökvalitetsnormer och aktuell 

statusklassning enligt kontrollprogram. 

  

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förklara 

paragrafen omedelbart justerad. 
 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2021-02-16 
 

 Sida 33 (44) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

 
Jäv 

Jonas Nilsson (M) och Felix Antman Debels (S) har på grund av jäv 

inte deltagit i eller varit närvarande vid handläggningen av detta 

ärende. 

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Dumpningen av snö i Mälaren och Saltsjön innebär en 

belastning på våra vatten. Denna belastning måste minska för 

att nå miljökvalitetsnormerna för ytvatten och för att minska 

spridningen av mikroplast. Tippningen medför utsläpp av 

både metaller och organiska föreningar till Mälaren och 

Saltsjön. 

 

Det är viktigt att staden fortsätter arbetet med att hitta en 

långsiktig lösning så att snö inte behöver dumpas i Mälaren 

och Saltsjön. Staden har länge haft som målsättning att hitta 

lösningar som innebär att snö inte dumpas alternativt att snön 

renas innan dumpning. Vi menar att det är problematiskt att 

staden trots många års målsättning inte kommit fram till en 

hållbar lösning och arbetet måste intensifieras ytterligare. 

 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vänsterpartiet finner det mycket olyckligt att ingen bättre 

lösning än att dumpa snö till Lilla Värtan och Saltsjön har 

hittats. Den nuvarande situationen förorsakar även 

muddringsbehov vid Stockholms Hamnars kajer och vidare 

dumpning av muddermassorna i havet. Detta skulle kunna 

undvikas om man kunde hantera snön på land. Då skulle det 

även bli möjligt att rena smältvattnet från föroreningar, skräp 

och mikroplaster och på det sättet hindra spridning av dessa 

till stadsmiljön och till havet. 

Vi är medvetna om att det är svårt att hitta lämpliga ytor för 

snöhantering. Därför behövs en intensifierad samverkan 

mellan stadens nämnder och bolag och även nytänkande för 

att hitta ytor för snöhantering. De kan med fördel vara 
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tillfälliga så att de används för snöhantering endast den 

relativt korta tiden av året då behovet för detta finns.  

 

 § 21 
Dispens från förbud mot dumpning av muddermassor 
Remiss från länsstyrelsen, dnr 535-74188-2020 
Dnr 2020-18485 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

ansökan under förutsättning att: 

• Under dumpningsverksamheten ska risken för grumling 

minimeras. 

• Miljöpåverkan av dumpningen av muddermassor i 

förhållande till aktuella miljökvalitetsnormer och aktuell 

statusklassning bör framgå i redovisning exempelvis för 

kontrollprogram. 

• Sedimenten bör okulärt undersökas i samband med muddring 

för att avlägsna större skräp innan massorna dumpas för att 

minska både nedskräpning och spridning av plast inkl. 

mikroplaster. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förklara 

paragrafen omedelbart justerad. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Jäv 

Jonas Nilsson (M) och Felix Antman Debels (S) har på grund av jäv 

inte deltagit i eller varit närvarande vid handläggningen av detta 

ärende. 

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
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Vänsterpartiet finner det mycket olyckligt att Stockholms 

Hamn behöver muddra vid sina kajer för att bibehålla djupet 

och sedan dumpa massorna i havet, medan detta skulle kunna 

undvikas genom en bättre snöhantering. Muddrings- och 

dumpningsbehovet uppstår eftersom man inte har hittat 

lämpliga ytor där snön kan hanteras. Detta innebär både 

ökade kostnader, administration och miljöpåverkan. Vi ser att 

det behövs en intensifierad samverkan mellan stadens 

nämnder och bolag och även nytänkande för att hitta 

lösningar för snöhantering. Då kan både muddring och 

dumpning av muddermassor undvikas. 

 

 § 22 
Stockholms Hamn AB:s ansökan om tillstånd 
(ändringstillstånd) att bedriva hamnverksamhet även 
omfattande hantering av bulkgods på fastigheten 
Stockholm Ladugårdsgärdet 1:4 
Remiss från mark- och miljödomstolen, målnummer M 
8121-19 

Dnr 2020-16775 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

remitterad ansökan om ändringstillstånd under följande 

förutsättningar:  

• Att omfattningen av Hamnens hantering av bulkgods från 

MLC är reglerad. Nämnden lämnar dock till domstolen att 

bedöma hur detta bör göras och huruvida det även behöver 

finnas en begränsning i Hamnens tillstånd.   

• Det bör framgå av tillståndet hur buller från skeppslastning 

ska följas upp och redovisas inom ramen för egenkontrollen. 

•  Underlaget bör kompletteras med den bullerutredning som 

åberopas i ansökningshandlingen samt den reviderade 

bullerutredning och miljökonsekvensbeskrivning som getts in 

i mål M 4553-19. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att utse 

förvaltningschefen att företräda nämnden i ärendet. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förklara 

paragrafen omedelbart justerad. 

 
Handlingar i ärendet 
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Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 25 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Jäv 

Jonas Nilsson (M), Felix Antman Debels (S och Maria Mustonen 

(V) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit närvarande vid 

handläggningen av detta ärende. 

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

 § 23 
Lokalt åtgärdsprogram för Drevviken  
Dnr 2021-10 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för sin del att 

lokalt åtgärdsprogram för Drevviken, Fakta och 

åtgärdsbehov (bilaga 1 till tjänsteutlåtandet) och lokalt 

åtgärdsprogram för Drevviken, Genomförandeplan (bilaga 2 

till förvaltningens tjänsteutlåtande), antas. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för sin del att 

utredning, uppföljning och utvärdering av Lokalt 

åtgärdsprogram för Drevviken ska ske i enlighet med vad 

som anges i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Stockholms stad har ett viktigt ansvar för vattenkvaliteten på 

sjöarna, vattendragen och kustvattnet. Förra mandatperioden 

tog den rödgrönrosa majoriteten fram en handlingsplan för 

god vattenstatus. Enligt handlingsplanen ska lokala 

åtgärdsprogram tas fram för alla stadens vattenförekomster. 

Det gläder oss att de lokala åtgärdsprogrammen nu kommer 

upp för beslut.  

 

De lokala åtgärdsprogrammen är viktiga dokument som 

redovisar platsspecifika åtgärdsförslag för en specifik 

vattenförekomst. Syftet är att belysa aktuell status på vattnet, 

lokala påverkanskällor, vilket förbättringsbehov som finns 

samt vilka möjliga åtgärder som behöver genomföras om god 

status ska kunna nås. 

 

Vattenmyndigheten tar fram åtgärdsprogram med generella 

åtgärder inom ett vattendistrikt medan de lokala 

åtgärdsprogrammen förtydligar vad som behöver göras inom 

respektive avrinningsområde. De lokala åtgärdsprogrammen 

är inte rättsligt bindande, utan är tänkta att användas som ett 

stöd i kommunernas planering, för att visa vilken 

miljökvalitet som behöver uppnås och vilka åtgärder som 

krävs. 

 

Målet för stadens vattenarbete, enligt stadens handlingsplan, 

är att Stockholms sjöar, kustvatten och vattendrag ska uppnå 

miljökvalitetsnormerna för vatten, vilket i de flesta fall 

innebär god ekologisk och kemisk status till år 2021 eller 

senast till år 2027. För att nå detta mål måste många åtgärder 

göras och de måste vidtas skyndsamt. Även om de lokala 

åtgärdsprogrammen inte är rättsligt bindande så måste deras 

föreslagna åtgärder bli verklighet för att staden ska kunna nå 

sitt mål.  

 

När nämnden nu ska fatta beslut om lokalt åtgärdsprogram för 

Drevviken uppgår de föreslagna åtgärderna till cirka 168-228 

miljoner kronor. Utöver det tillkommer ytterligare 19 lokala 

åtgärdsprogram för stadens andra vattenförekomster. 

Finansieringen för dessa åtgärder är ännu inte löst. 

Tillräckliga medel för både investeringar och drift behöver 

alltså avsättas för genomförande av nödvändiga åtgärder om 

stadens vattenområden ska klara miljökvalitetsnormerna för 

vatten. I tjänsteutlåtandet kan vi även läsa att ”erfarenheter 

från tidigare åtgärdsarbete för att förbättra vattenstatusen i 
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staden visar att det finns behov av en väsentligt utökad 

finansiering för att nå målet om en god vattenstatus”. 

 

För att stadens totalt 20 lokala åtgärdsprogrammen ska bli 

mer än långa önskelistor behöver finansieringen lösas. Annars 

kommer inte stadens mål nås och vi kommer inte ha god 

status på våra vatten. 

 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Stockholms vatten - havet, sjöarna och vattendragen - har 

avgörande betydelse för Stockholms län och hela 

Mälarregionen. De förser regionen med bra dricksvatten för 

hushållen och är av stor vikt för fritidsliv och turism. De 

sänker temperaturen under kommande heta sommardagar och 

bidrar därmed till en behagligare luftkvalitet. Under förra 

mandatperioden antog majoriteten en handlingsplan för hur 

våra gemensamma vattendrag ska nå god vattenstatus. 

Vänsterpartiet är mycket positivt till att den handlingsplanen 

nu sätts i verket genom de lokala åtgärdsprogrammen.  

 

Drevviken är en vattenförekomst enligt EU:s ramdirektiv för 

vatten och ska uppnå en god ekologisk status till 2021 eller 

till senast 2027. Som ett led i arbetet med EU:s ramdirektiv 

för vatten har Vattenmyndigheterna utarbetat åtgärdsprogram 

för vattendistrikt. Stadens arbete med lokala åtgärdsprogram 

är än mer detaljerade vilket ökar chansen att uppnå 

ramdirektivets mål. Åtgärder måste vidtas skyndsamt och få 

tillräckliga finansiella anslag.  

 

Drevvikens nuvarande status är "Otillfredsställande” och 

uppnår inte god kemisk status. Särskilt problematiskt är de 

höga fosforhalterna som funnits sedan 1970-talet. 

Åtgärdsprogrammet föreslår därför flera riktade åtgärder för 

att få bukt på detta. Utöver Stockholm stad är även Huddinge, 

Tyresö och Haninge kommun berörda. Vänsterpartiet 

välkomnar dessa kommunövergripande samarbeten. 

 

De föreslagna åtgärderna för Drevviken beräknas kosta cirka 

168-228 miljoner kronor. Därtill beräknas driftkostnad på 

700 000 – 1 miljon kronor. Åtgärdsprogrammen innebär inte i 

sig ett beslut om finansiering och vilka åtgärder som ska 

genomföras utan detta prövas i kommunernas ordinarie 

processer. I och med detta sker också en prioritering mellan 

och inom de lokala åtgärdsprogrammen. Detta är något som 

oroar oss vänsterpartister. Risken är stor att åtgärderna inte 

blir tillräckliga då man inte har en gemensam idé om 

finansiering.  
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De lokala åtgärdsprogrammen är ett mycket välkommet och 

positivt initiativ. Det finns stor potential i med gemensamma 

ansträngningar kunna uppnå God ekologisk status enligt 

vattendirektivets krav till 2027. För att det ska lyckas behöver 

åtgärdsprogrammen också tillföras adekvat finansiering för 

både investeringar, drift och miljötillsyn.  

 

 § 24 
Lokalt åtgärdsprogram för Långsjön 
Dnr 2020-6372 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för sin del att lokalt 

åtgärdsprogram för Långsjön, Fakta och åtgärdsbehov (bilaga 

1 till kontorets tjänsteutlåtande) och lokalt åtgärdsprogram för 

Långsjön, Genomförandeplan (bilaga 2 till kontorets 

tjänsteutlåtande), antas. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för sin del att 

utredning, uppföljning och utvärdering av Lokalt 

åtgärdsprogram för Långsjön ska ske i enlighet med vad som 

anges i kontorets tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Stockholms stad har ett viktigt ansvar för vattenkvaliteten på 

sjöarna, vattendragen och kustvattnet. Förra mandatperioden 

tog den rödgrönrosa majoriteten fram en handlingsplan för 

god vattenstatus. Enligt handlingsplanen ska lokala 
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åtgärdsprogram tas fram för alla stadens vattenförekomster. 

Det gläder oss att de lokala åtgärdsprogrammen nu kommer 

upp för beslut.  

 

De lokala åtgärdsprogrammen är viktiga dokument som 

redovisar platsspecifika åtgärdsförslag för en specifik 

vattenförekomst. Syftet är att belysa aktuell status på vattnet, 

lokala påverkanskällor, vilket förbättringsbehov som finns 

samt vilka möjliga åtgärder som behöver genomföras om god 

status ska kunna nås. 

 

Vattenmyndigheten tar fram åtgärdsprogram med generella 

åtgärder inom ett vattendistrikt medan de lokala 

åtgärdsprogrammen förtydligar vad som behöver göras inom 

respektive avrinningsområde. De lokala åtgärdsprogrammen 

är inte rättsligt bindande, utan är tänkta att användas som ett 

stöd i kommunernas planering, för att visa vilken 

miljökvalitet som behöver uppnås och vilka åtgärder som 

krävs. 

 

Målet för stadens vattenarbete, enligt stadens handlingsplan, 

är att Stockholms sjöar, kustvatten och vattendrag ska uppnå 

miljökvalitetsnormerna för vatten, vilket i de flesta fall 

innebär god ekologisk och kemisk status till år 2021 eller 

senast till år 2027. För att nå detta mål måste många åtgärder 

göras och de måste vidtas skyndsamt. Även om de lokala 

åtgärdsprogrammen inte är rättsligt bindande så måste deras 

föreslagna åtgärder bli verklighet för att staden ska kunna nå 

sitt mål.  

 

När nämnden nu ska fatta beslut om lokalt åtgärdsprogram för 

Långsjön uppgår de föreslagna åtgärderna till cirka 220-295 

miljoner kronor. Utöver det tillkommer ytterligare 19 lokala 

åtgärdsprogram för stadens andra vattenförekomster. 

Finansieringen för dessa åtgärder är ännu inte löst. 

Tillräckliga medel för både investeringar och drift behöver 

alltså avsättas för genomförande av nödvändiga åtgärder om 

stadens vattenområden ska klara miljökvalitetsnormerna för 

vatten. I tjänsteutlåtandet kan vi även läsa att ”erfarenheter 

från tidigare åtgärdsarbete för att förbättra vattenstatusen i 

staden visar att det finns behov av en väsentligt utökad 

finansiering för att nå målet om en god vattenstatus”. 

 

För att stadens totalt 20 lokala åtgärdsprogrammen ska bli 

mer än långa önskelistor behöver finansieringen lösas. Annars 

kommer inte stadens mål nås och vi kommer inte ha god 

status på våra vatten. 
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Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Stockholms vatten - havet, sjöarna och vattendragen - har 

avgörande betydelse för Stockholms län och hela 

Mälarregionen. De förser regionen med bra dricksvatten för 

hushållen och är av stor vikt för fritidsliv och turism. De 

sänker temperaturen under kommande heta sommardagar och 

bidrar därmed till en behagligare luftkvalitet. Under förra 

mandatperioden antog majoriteten en handlingsplan för hur 

våra gemensamma vattendrag ska nå god vattenstatus. 

Vänsterpartiet är mycket positivt till att den handlingsplanen 

nu sätts i verket genom de lokala åtgärdsprogrammen.  

 

Långsjön är en vattenförekomst enligt EU:s ramdirektiv för 

vatten och ska uppnå en god ekologisk status till 2021 eller 

till senast 2027. Som ett led i arbetet med EU:s ramdirektiv 

för vatten har Vattenmyndigheterna utarbetat åtgärdsprogram 

för vattendistrikt. Stadens arbete med lokala åtgärdsprogram 

är än mer detaljerade vilket ökar chansen att uppnå 

ramdirektivets mål. Åtgärder måste vidtas skyndsamt och få 

tillräckliga finansiella anslag.  

 

Långsjöns nuvarande status är "ej god ekologisk status” och 

uppnår inte god kemisk status. Långsjön har problem med 

både övergödning och förekomst av miljögifter. Inte ens med 

de föreslagna åtgärder inom programmet bedöms sjön kunna 

uppnå god ekologisk status till 2027, vilket Vänsterpartiet 

tycker är beklagligt. Utöver Stockholm stad är även Huddinge 

kommun berörd. Vänsterpartiet välkomnar dessa 

kommunövergripande samarbeten. 

 

De föreslagna åtgärderna för Långsjön beräknas kosta cirka 

220–295 miljoner kronor. Därtill beräknas driftkostnad på 

cirka en miljon kronor. Åtgärdsprogrammen innebär inte i sig 

ett beslut om finansiering och vilka åtgärder som ska 

genomföras utan detta prövas i kommunernas ordinarie 

processer. I och med detta sker också en prioritering mellan 

och inom de lokala åtgärdsprogrammen. Detta är något som 

oroar oss vänsterpartister. Risken är stor att åtgärderna inte 

blir tillräckliga då man inte har en gemensam idé om 

finansiering.  

 

De lokala åtgärdsprogrammen är ett mycket välkommet och 

positivt initiativ. Det finns stor potential i med gemensamma 

ansträngningar kunna uppnå God ekologisk status enligt 

vattendirektivets krav till 2027. För att det ska lyckas behöver 

åtgärdsprogrammen också tillföras adekvat finansiering för 

både investeringar, drift och miljötillsyn.  
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 § 25 
Lokalt åtgärdsprogram för Råcksta träsk 
Dnr 2020-12583 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för sin del att Lokalt 

åtgärdsprogram för Råcksta träsk, Fakta och åtgärdsbehov 

(bilaga 1 till kontorets tjänsteutlåtande) och Lokalt 

åtgärdsprogram för Råcksta träsk, Genomförandeplan (bilaga 

2 till kontorets tjänsteutlåtande), antas. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för sin del att 

utredning, uppföljning och utvärdering av Lokalt 

åtgärdsprogram för Råcksta träsk ska ske i enlighet med vad 

som anges i kontorets tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Stockholms stad har ett viktigt ansvar för vattenkvaliteten på 

sjöarna, vattendragen och kustvattnet. Förra mandatperioden 

tog den rödgrönrosa majoriteten fram en handlingsplan för 

god vattenstatus. Enligt handlingsplanen ska lokala 

åtgärdsprogram tas fram för alla stadens vattenförekomster. 

Det gläder oss att de lokala åtgärdsprogrammen nu kommer 

upp för beslut.  

 

De lokala åtgärdsprogrammen är viktiga dokument som 

redovisar platsspecifika åtgärdsförslag för en specifik 

vattenförekomst. Syftet är att belysa aktuell status på vattnet, 

lokala påverkanskällor, vilket förbättringsbehov som finns 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2021-02-16 
 

 Sida 43 (44) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

samt vilka möjliga åtgärder som behöver genomföras om god 

status ska kunna nås. 

 

Vattenmyndigheten tar fram åtgärdsprogram med generella 

åtgärder inom ett vattendistrikt medan de lokala 

åtgärdsprogrammen förtydligar vad som behöver göras inom 

respektive avrinningsområde. De lokala åtgärdsprogrammen 

är inte rättsligt bindande, utan är tänkta att användas som ett 

stöd i kommunernas planering, för att visa vilken 

miljökvalitet som behöver uppnås och vilka åtgärder som 

krävs. 

 

Målet för stadens vattenarbete, enligt stadens handlingsplan, 

är att Stockholms sjöar, kustvatten och vattendrag ska uppnå 

miljökvalitetsnormerna för vatten, vilket i de flesta fall 

innebär god ekologisk och kemisk status till år 2021 eller 

senast till år 2027. För att nå detta mål måste många åtgärder 

göras och de måste vidtas skyndsamt. Även om de lokala 

åtgärdsprogrammen inte är rättsligt bindande så måste deras 

föreslagna åtgärder bli verklighet för att staden ska kunna nå 

sitt mål.  

 

När nämnden nu ska fatta beslut om lokalt åtgärdsprogram för 

Råcksta träsk uppgår de föreslagna åtgärderna till cirka 227-

307 miljoner kronor. Utöver det tillkommer ytterligare 19 

lokala åtgärdsprogram för stadens andra vattenförekomster. 

Finansieringen för dessa åtgärder är ännu inte löst. 

Tillräckliga medel för både investeringar och drift behöver 

alltså avsättas för genomförande av nödvändiga åtgärder om 

stadens vattenområden ska klara miljökvalitetsnormerna för 

vatten. I tjänsteutlåtandet kan vi även läsa att ”erfarenheter 

från tidigare åtgärdsarbete för att förbättra vattenstatusen i 

staden visar att det finns behov av en väsentligt utökad 

finansiering för att nå målet om en god vattenstatus”. 

 

För att stadens totalt 20 lokala åtgärdsprogrammen ska bli 

mer än långa önskelistor behöver prioritering och 

finansieringen lösas. Annars kommer inte stadens mål nås och 

vi kommer inte ha god status på våra vatten. 

 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

 

Stockholms vatten - havet, sjöarna och vattendragen - har 

avgörande betydelse för Stockholms län och hela  

Mälarregionen. De förser regionen med bra dricksvatten för 

hushållen och är av stor vikt för fritidsliv och turism. De 

sänker temperaturen under kommande heta sommardagar och 
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bidrar därmed till en behagligare luftkvalitet. Under förra 

mandatperioden antog majoriteten en handlingsplan för hur 

våra gemensamma vattendrag ska nå god vattenstatus.  

Vänsterpartiet är mycket positivt till att den handlingsplanen 

nu sätts i verket genom de lokala åtgärdsprogrammen.  

 

Råcksta träsk är en vattenförekomst enligt EU:s ramdirektiv 

för vatten och ska uppnå en god ekologisk status till 2021 

eller till senast 2027. Som ett led i arbetet med EU:s 

ramdirektiv för vatten har Vattenmyndigheterna utarbetat 

åtgärdsprogram för vattendistrikt. Stadens arbete med lokala 

åtgärdsprogram är än mer detaljerade vilket ökar chansen att 

uppnå ramdirektivets mål. Åtgärder måste vidtas skyndsamt 

och få tillräckliga finansiella anslag.  

 

Råcksta träsk tillhör Grimsta naturreservat och har nuvarande 

status "otillfredsställande” (i nationella VISS-databasen 

bedöms vattenförekomsten dock som ”måttlig”) och uppnår 

inte god kemisk status. Sjön är en viktig groddjurens 

fortplantning och utgör en viktig biotop för trollsländor. Den 

stora problematiken ligger i förekomsten av höga koppar- och 

PCB-halter. De åtgärder som föreslås syftar till att rena 

dagvatten från befintlig bebyggelse och infrastruktur, 

övergripande åtgärder avseende miljötillsyn och förbättrad 

drift och underhåll samt utredningar. 

 

De föreslagna åtgärderna för Råcksta träsk beräknas kosta 

227–307 miljoner kronor. Därtill beräknas driftkostnad på 

cirka två miljoner kronor. Åtgärdsprogrammen innebär inte i 

sig ett beslut om finansiering och vilka åtgärder som ska 

genomföras utan detta prövas i kommunernas ordinarie 

processer. I och med detta sker också en prioritering mellan 

och inom de lokala åtgärdsprogrammen. Detta är något som 

oroar oss vänsterpartister. Risken är stor att åtgärderna inte 

blir tillräckliga då man inte har en gemensam idé om 

finansiering.  

 

De lokala åtgärdsprogrammen är ett mycket välkommet och 

positivt initiativ. Det finns stor potential i med gemensamma 

ansträngningar kunna uppnå God ekologisk status enligt 

vattendirektivets krav till 2027. För att det ska lyckas behöver 

åtgärdsprogrammen också tillföras adekvat finansiering för 

både investeringar, drift och miljötillsyn.  

 

Vid protokollet 

 

 

Timmie Aspelin 
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